

Quality Policy(Clause 5.2):

Pharos University is the first private university in Alexandria. It was established with seven colleges by a Presidential Decree No. 252 on 15 July 2006.

On August 31st, 2009, the presidential decree No. 302 was issued for four additional colleges.

Pharos University is a member of the Union of Euro-Mediterranean Universities (EMUNI), the Association of Arab Universities and the Francophone International Organization.

On the academic level, Pharos University aspires to form effective partnerships with international academic institutions in order to equip its graduates with an outstanding level of knowledge and skills. This cooperation aims at raising the educational standard at Pharos University to an international level, thus providing PUA students with exceptional educational services and advanced vocational qualifications.

These international partnerships in turn would contribute to the dissemination of knowledge and create an academic and technologically- advanced milieu that could promote distinction, innovation and creativity. Thus, the PUA graduates would acquire the necessary skills to compete in the local and international labor market. These forms of cooperation will open up opportunities of joint educational programs and researches, encourage the exchange of students, faculty members and researchers and provide MA and PhD scholarships for the top PUA graduates and academic staff members. In addition, conferences and seminars are to be held between Pharos University and the other academic institutions.

On the administrative level, Pharos University selects its prospective employees in accordance with the highest professional proficiency standards so as to be able to carry out the required administrative tasks that could enhance the international academic level the university aspires to achieve. The PUA administration works on improving the professional performance of the staff through providing them with training programs in pursuit of applying all the modern administrative systems.

- The PUA administration is keen to implement the requirements of ISO 9001: 2015 in accordance with the field of each department.
- The PUA administration is committed to comply with the University Regulations Law (issued by the Supreme Council of Egyptian Universities) and all bylaws governing its work.
- The PUA administration always strives for development and improvement.
- The Quality Assurance department in Pharos University is going to publish this policy and send it to all departments so as to put it into force.
- The policy will be reviewed periodically for any updates in order to keep pace with the development plan of the University.

Approved...



سياسة نظام إدارة الجودة (بند ٢,٥):

جامعة فاروس بالإسكندرية هي أول جامعة خاصة بالإسكندرية انشئت بقرار جمهوري رقم ٢٥٢ بتاريخ ١٥ يوليو ٢٠٠٦ لتضم الجامعة ٧ كليات، ثم صدر قرار جمهوري رقم 302 في 31 أغسطس ٢٠٠٩ بالموافقة على إنشاء ٤ كليات أخرى.

الجامعة عضو بإتحاد الجامعات الأورومتوسطية EMUNI، اتحاد الجامعات العربية والمنظمة الدولية للفرنكوفونية.

تعمل جامعة فاروس على إيجاد شراكات عالمية فعالة لإعداد خريجين متخصصين مزودين بالمعارف والمهارات مع جامعات في أوروبا وأمريكا وآسيا، ويهدف هذا التعاون إلى الإرتقاء بنظام التعليم بالجامعة إلى مستوى عالمي يتيح خدمات تعليمية ومهنية عالية الجودة وتسهم في تقدم المعرفة ونشرها وتنميتها وإيجاد بيئات تكنولوجية وعلمية محفزة للتميز والإبداع والإبتكار وذلك يتيح لخريجي الجامعة إكتساب المهارات اللازمة للمنافسة في سوق العمل المحلي والعالمي بالإضافة إلى إقامة البرامج التعليمية المشتركة و تشجيع تبادل الطلاب وأعضاء هيئة التدريس والباحثين وإجراء أبحاث مشتركة وتوفير منح للمجستير والدكتوراه لأوائل خريجي الجامعة والعاملين وكذلك تنظيم مؤتمرات وندوات مشتركة بين الطرفين.

على المستوى الإداري فإن إدارة الجامعة تنتقى موظفيها وفقاً لأعلى معايير ومقاييس الكفاءة للقيام بالمهام الوظيفية الإدارية بما يخدم المستوى الأكاديمي العالمي، وتتجه إدارة الجامعة إلى النهوض بالمستوى الإداري للعاملين بإدارة الجامعة عن طريق تدريب العاملين والسعى المستمر لتطبيق النظم الإدارية الحديثة.

- تحرص إدارة الجامعة على تطبيق متطلبات ISO 9001:2015 لكل إدارة في مجالها.
- تلتزم إدارة الجامعة بتطبيق قانون تنظيم الجامعات وكافة القوانين واللوائح المنظمة للعمل.
- تسعى دائماً للتطوير والتحسين المستمر.
- لتوصيل هذه الرسالة يتم إعلانها ونشرها لجميع الإدارات العاملة لترجمتها إلى أهداف يمكن تحقيقها.
- سيتم مراجعة السياسة بصفة دورية بهدف تحديثها لتواكب سياسة التطوير والنهوض بمستوى الجامعة

تعتمد....

